
Notat til medlemsforslag om status på klubtilbud til de 12-årige.
Forvaltningen har udarbejdet dette notat på baggrund af 
medlemsforslag fra C2, V og Louise Frevert (løsgænger) om status for 
klubtilbud til de 12-årige, som behandles på BUU-møde den 
25.11.2009.

Børne- og Ungdomsforvaltningen er blevet bedt om at fremlægge 
oversigter over behovet på klubområdet både for de 10-11 årige og for 
de 10-13 årige dels i forbindelse med Budgetforhandlingerne for 2010, 
og dels i forbindelse med sagen omkring konsekvenser af ikke 
vedtagne anlægsønsker (BUU 21/10-09). Derudover fremgår behovet 
for klubpladser af behovsprognoserne fra Børne- og 
Ungdomsforvaltningen (BUU juni 2008 og juni 2009 samt februar 
2009).

Børne- og Ungdomsforvaltningen har løbende siden januar 2008 gjort 
opmærksom på, at behovet for klubpladser var stigende, og at man 
med den forventede børneudvikling på hele 0-18 års området ikke 
fortsat kunne dække dette behov i hele anlægsperioden (BUU 30/01-
08).

Status i november 2009 er, at der som forudsagt har været 
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massivt pres på pladserne i Indre By, Østerbro og 
Vanløse/Brønshøj-Husum allerede nu, men foreløbigt er der 
ikke tvangsudmeldt klubbørn, idet der er indgået aftale med 
klubberne om fleksibel anvendelse af lokaler og 
merindskrivning (jf. bilag).

Situationen de næste par år er, at der er et stort merbehov for 
pladser, hvis der skal være plads til det forventede antal 10-13 
årige (jf. seneste fremlæggelse af prognose på BUU 21/10-09, 
punkt 5, bilag 1). Der arbejdes på at gennemføre så mange 
merindskrivninger som muligt, og der arbejdes på en generel 
model for hele klubområdet, som også lægger op til en mere 
fleksibel anvendelse af klubtilbuddene. Denne fremlægges 
primo 2010. 

Det er ikke umiddelbart muligt at anvende f.eks. biblioteker til 
klubpladser, det kræver nogle bygningsmæssige ændringer, hvis 
sådanne steder skal anvendes til børn. Derimod har det allerede 
nu vist sig, at klubberne er meget fleksible til at tage 
merindskrivning, og det er de blandt andet fordi de tager på 
ture med børnene eller ved, at de har andre fritidsaktiviteter, 
som de kan gå til, mens de er i klubben. Det er vigtigt at 
understrege, at der stor forskel på, om der er tale om 10-11 
årige klubbørn eller 12-18 årige klubbørn og –unge. Det er 
f.eks. nemmere at dække behovet, hvis ikke man skal tilbyde en 
klub, der ligger i nærheden af børnenes skole, men det vurderes 
ikke at være hensigtsmæssigt, hvis de yngste børn på egen hånd 
skal kunne transportere sig til og fra klubber i den anden ende 
af distriktet eller i et nabodistrikt. Her er det mere acceptabelt 
at tilbyde plads uden for 4 kilometer til vuggestue- og 
børnehavebørn, som ikke forventes selv at skulle sørge for 
transporten.

Der kan endnu ikke gives en garanti for, at der ikke bliver 
tvangsudmeldinger i 2010, da de endelige tal først er kendt 
efter skoleindskrivningens afslutning i efteråret. Men 
forvaltningen vil inden en eventuel udmelding fremlægge en sag 
for det politiske udvalg, som her kan tage stilling til kriterier og 
procedure for udmelding, hvis ikke det viser sig muligt at give 
et klubtilbud til alle, der efterspørger det. 


